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P R O T O K Ó Ł  NR XLIX/2023 
 

z obrad sesji Rady Gminy w Zakrzewie z dnia 27 lutego 2023 roku 
 

 
Ad. 1. Otwarcie XLIX sesji Rady Gminy. 
W dniu 27 lutego 2023 roku w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Zakrzewie odbyły się 
obrady XLIX sesji Rady Gminy. 
Posiedzenie rozpoczęto o godz. 15.30, a zakończono o godz. 16.20. 
Przewodniczący Rady Janusz Stawczyk powitał osoby uczestniczące w sesji: 

1) Radnych, 
2) Wójta Gminy Leszka Margasa, 
3) Sekretarza Gminy Bernadetę Domińczak, 
4) Skarbnika Gminy Agnieszkę Świątkowską. 

 
Ad. 2. Stwierdzenie quorum. 
Przewodniczący Rady Janusz Stawczyk stwierdził quorum do podejmowania prawomocnych 
uchwał. 
O godz. 15.30 obecnych 14 radnych. Nieobecni radni: Marek Jemioł. 
 
Ad. 3. Przyjęcie porządku obrad. 
Przewodniczący Rady zaproponował wprowadzenie do porządku obrad pkt. 9, który 
otrzymałby brzmienie: „Podjęcie uchwały w sprawie konsultacji społecznych z mieszkańcami 
w sprawie zmiany przebiegu granicy Gminy Zakrzew”. Pozostałe punkty miałyby kolejne 
numery.   
Następnie Pan Wójt wyjaśnił wprowadzenie tego punktu. Podjęcie tej uchwały związane jest 
z koniecznością rozwiązania problemów związanych z urządzeniem i utrzymaniem dróg 
dojazdowych dla mieszkańców miejscowości Janiszew. Zostały podjęte działania zmierzające 
do zmiany granic, polegającej na włączeniu do Gminy Zakrzew działki nr 1/46 o pow. 1,6301 
ha.  Obecnie działka ta jest położona w granicach administracyjnych Gminy Miasta Radomia. 
Proponowana regulacja ma charakter porządkowy i wynika z konieczności rozwiązania 
problemów natury organizacyjnej, która wpływa na prawidłowe funkcjonowanie gmin. 
Zmiana nie wywołuje skutków dla zasadniczego podziału terytorialnego państwa.  
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zmiany w porządku obrad.  
W wyniku głosowania 14 radnych głosowało za, 0p, 0w. 
Następnie poddał pod głosowanie porządek obrad po zmianach. 
W wyniku głosowania 14 radnych głosowało za, 0p, 0w. 
 
Porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie XLIX sesji Rady Gminy.  
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie Protokołu: Nr XLVIII/2022 z dnia 24 stycznia 2023 roku. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Zakrzew na lata 2023 – 2029. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Zakrzew na 2023 rok. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości. 
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8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, będącej 
postawą do ustalenia zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży i uczniów 
niepełnosprawnych do placówek oświatowych, o których mowa w art. 32 ust. 6 i art. 
39 ust. 4 ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. - Prawo oświatowe.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie konsultacji społecznych z mieszkańcami w sprawie zmiany 
przebiegu granicy Gminy Zakrzew. 

10. Przedstawienie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie w sprawie 
wydania opinii o prawidłowości planowanej kwoty długu Gminy Zakrzew. 

11. Przedstawienie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie w sprawie 
wydania opinii o możliwości sfinansowania deficytu przedstawionego w uchwale 
budżetowej Gminy Zakrzew na 2023 rok. 

12. Sprawozdanie Wójta z pracy między sesjami. 
13. Wolne wnioski. 
14. Zamknięcie obrad XLIX sesji Rady Gminy.  

 
Ad. 4. Przyjęcie Protokołu: Nr XLIX/2023 z dnia 24 stycznia 2023 roku. 
Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych wnosi uwagi do Protokołu. 
Uwag nie było. 
Następnie poddał pod głosowanie w/w protokół. 
Rada w obecności 14 radnych – 14 głosów za, bez zastrzeżeń i uwag przyjęła protokół. 
 
Ad. 5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 
Zakrzew na lata 2023 – 2029. 
Pani Skarbnik Agnieszka Świątkowska zapoznała radnych z uzasadnieniem do uchwały oraz  
ze zmianami.  
W Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zakrzew dokonano aktualizacji prognozowanych 
dochodów, wydatków, przychodów oraz rozchodów. 
Dochody po zmianie wynoszą 81 097 931 zł, wydatki po zmianie wynoszą 85 097 931 zł. 
Planowana kwota długu uległa aktualizacji w związku z przesłanymi sprawozdaniami za 2022 
rok. Kwota długu uległa zmniejszeniu o planowane, a nie zaciągnięte w roku 2022 kredyty  
i po zmianach wynosi 11 707 043,77 zł. 
Przewodniczący Rady zapytał o opinię komisji finansowej. 
Przewodnicząca Komisji Krystyna Stachura poinformowała, że komisja jest za przyjęciem 
uchwały. Uwag nie wnosi. 
Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi do w/w uchwały. 
Pytań i uwag nie było. 
Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
W wyniku głosowania 14 radnych głosowało za, 0p, 0w. 
- Imienny wykaz stanowi załącznik do protokołu - 
 
Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Zakrzew na 2023 
rok. 
Pani Skarbnik Agnieszka Świątkowska zapoznała radnych z uzasadnieniem do uchwały.  
Pan Wójt odniósł się do kwoty 30.000 zł przeznaczonych na zwiększenie kosztów projektu 
Przedszkola Samorządowego w Janiszewie, w którym planowane jest utworzenie 2 oddziałów 
żłobka. Dzięki programowi „Maluch +” możemy starać się o sfinansowanie utworzenia miejsc 
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w żłobku oraz finansowanie przez 3 lata pobytu dziecka w placówce.  Dlatego należy 
przeprojektować dotychczasowy projekt budynku.  
Przewodniczący Rady zapytał o opinię komisji finansowej. 
Przewodnicząca Komisji Krystyna Stachura poinformowała, że komisja jest za przyjęciem 
uchwały. Uwag nie wnosi. 
Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi do w/w uchwały. 
Radny Grzegorz Mastalerz - czy przebudowa tego przedszkola zwiąże się z przesunięciem 
terminu jego otwarcia? 
Wójt - nigdy nie padła data rozpoczęcia budowy. 
Więcej pytań i uwag nie było. 
Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
W wyniku głosowania 14 radnych głosowało za, 0p, 0w. 
- Imienny wykaz stanowi załącznik do protokołu - 
 
Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości. 
Pani Skarbnik Agnieszka Świątkowska zapoznała radnych z uzasadnieniem do uchwały.  
24 listopada 2022 r. została podjęta uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku 
od nieruchomości obowiązujących na trenie Gminy Zakrzew w 2023 roku oraz zwolnień  
od podatku. Uchwała ta stanęła na Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie, 
które stwierdziło naruszenie prawa, ponieważ projekt uchwały nie został zgłoszony do Prezesa 
Urzędu Ochrony Konkurencji i Konsumentów, który w terminie 14 dni może przedstawić 
zastrzeżenia dotyczące przejrzystości zasad udzielania pomocy publicznej. Dlatego Kolegium 
RIO unieważniło uchwałę w tej części. Stawki pozostają bez zmian i pozostają na tym samym 
poziomie.     
Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi do w/w uchwały. 
Pytań i uwag nie było. 
Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
W wyniku głosowania 14 radnych głosowało za, 0p, 0w. 
- Imienny wykaz stanowi załącznik do protokołu - 
 
Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, będącej 
postawą do ustalenia zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży i uczniów 
niepełnosprawnych do placówek oświatowych, o których mowa w art. 32 ust. 6 i art. 39 ust. 
4 ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. - Prawo oświatowe. 
Pani Sekretarz Bernadeta Domińczak zapoznała radnych z uzasadnieniem do uchwały. Zgodnie 
z ustawą z dnia 14 grudnia 2016 r. Prawo oświatowe rodzicom, którzy zapewniają dowożenie 
niepełnosprawnych dzieci, młodzieży i uczniów do przedszkoli, szkół i placówek przysługuje 
prawo do zwrotu kosztów przewozu, który obliczany jest wg wzoru. Jednym z elementów tego 
wzoru jest ustalona przez Radę Gminy stawka za 1 kilometr przebiegu pojazdu. Stawka ta nie 
może być niższa, niż określona w przepisach. W związku ze zmianą rozporządzenia  
w powyższej sprawie, które weszło 17 stycznia 2023 roku należy przyjąć zmienione stawki tj: 
- dla samochodu osobowego o pojemności skokowej silnika do 900 cm3 - 0,89 zł, 
- dla samochodu osobowego o pojemności skokowej silnika powyżej 900 cm3 - 1,15 zł.   
Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi do w/w uchwały. 
Pytań i uwag nie było. 
Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
W wyniku głosowania 14 radnych głosowało za, 0p, 0w. 
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- Imienny wykaz stanowi załącznik do protokołu - 
 
Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie konsultacji społecznych z mieszkańcami w sprawie 
zmiany przebiegu granicy Gminy Zakrzew. 
Przewodniczący Rady poinformował, że Wójt wyjaśnił podjęcie uchwały odnośnie 
wprowadzenia tego punktu do porządku obrad.  
Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi do w/w uchwały. 
Radny Grzegorz Leszczyński - chciałbym dodać, że droga ta jest przynależna do Janiszewa.  
Więcej pytań i uwag nie było. 
Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
W wyniku głosowania 14 radnych głosowało za, 0p, 0w. 
- Imienny wykaz stanowi załącznik do protokołu - 
 
Ad. 10. Przedstawienie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie w sprawie 
wydania opinii o prawidłowości planowanej kwoty długu Gminy Zakrzew. 
Pani Skarbnik odczyta treść opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie. Opinia 
pozytywna.  
 
Ad. 11. Przedstawienie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie w sprawie 
wydania opinii o możliwości sfinansowania deficytu przedstawionego w uchwale 
budżetowej Gminy Zakrzew na 2023 rok. 
Pani Skarbnik odczyta treść opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie. Opinia 
pozytywna. 
 
Ad. 12. Sprawozdanie Wójta z pracy między sesjami. 
Pan Wójt zabrał głos i przedstawił sprawozdanie z pracy między sesjami: 
 
- zostały otworzone oferty na modernizacje boiska w PSP w Cerekwi (wpłynęło 9 ofert). 
Przetarg zostanie rozstrzygnięty; 
 
- zostały otworzone oferty na budowę Stacji Uzdatniania Wody w Jaszowicach. Wartość tego 
zadania wynosi 13 505 404 zł. Zadanie to będziemy realizować. Z drugiej edycji Polskiego Ładu 
mamy 9 250 000 zł; 
 
- jutro zostaną otworzone oferty na budowę drogi w Dąbrówce Nagórnej; 
 
- w niedługim czasie będziemy równać drogi oraz przypominam o akcji „Kruszywo”; 
 
- od 16 lutego do 10 marca 2023 r. jest wyłożony do publicznego wglądu projekt zmiany nr 2 
studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Zakrzew wraz  
z prognozą oddziaływania na środowisko w siedzibie Urzędu Gminy Zakrzew; 
 
- 3 marca 2023 r. o godz. 18.00 w PSP w Zakrzewie odbędzie się dyskusja nad tym projektem; 
 
- na przyszłej sesji będziemy musieli podjąć decyzje odnośnie planu miejscowego Zdziechowa, 
ponieważ wpłynął wniosek mieszkańców, aby tego planu nie przyjmować;  
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Ad. 13. Wolne wnioski. 
 
Radny Grzegorz Mastalerz - czy miejscowości Wacyn, Bielicha i Milejowice zostały wyłączone 
z projektu dot. światłowodu? Czy Gmina ma na to wpływ.  
 
Wójt - Gmina nie ma na to wpływu. Na stronie internetowej Urzędu Gminy jest zamieszczona 
informacja jaką Urząd otrzymał w tej sprawie. Według tej instytucji z powodów technicznych 
mogą wykluczyć te miejscowości do podłączenia. Będziemy kierować kolejne pisma w tej 
sprawie.  
 
Radna Halina Lewandowska - są miejscowości, które w części zostaną podłączone. Dlaczego 
nie było to konsultowane z mieszkańcami? Dlaczego jedni zostali ujęci, a drudzy pominięci? 
 
Wójt - to było wszystko robione bez udziału Urzędu Gminy. Dostaliśmy jedynie wykaz 
miejscowości i posesji, które zostały ujęte w projekcie. 
 
Radny Grzegorz Leszczyński - byli pracownicy, którzy zbierali oświadczenia od mieszkańców  
w sprawie przyłączenia. 
 
Radny Tadeusz Pikiewicz - u nas też byli pracownicy, którzy zbierali zgody. 
 
Sekretarz Bernadeta Domińczak - odnośnie węgla. Umowa, która nas obliguje z Polską Grupą 
Górniczą obowiązuje do 30 kwietnia 2023 r. Dlatego została zamieszczona informacja, że 
wnioski były przyjmowane do 17 marca 2023 r. Jeśli ktoś złoży wniosek teraz to oczywiście 
przyjmiemy, ale nie wiemy jaki będzie czas oczekiwania na kolejna ofertę. Zapotrzebowanie 
zostało złożone w ilości 351 ton węgla i 162 tony ekogroszku. Obecnie oczekujemy na zmianę 
ustawy. 
 
Radna Halina Lewandowska - czy w tej dostawie będzie ekogroszek? 
 
Sekretarz Gminy - nie wiemy. Ostatnio dostaliśmy groszek 2. 
 
Radna Halina Lewandowska - groszkiem 2 nie da się palić w najnowszych piecach  
na ekogroszek.  
 
Więcej wniosków nie było. 
 
Ad. 14. Zamknięcie obrad XLIX sesji Rady Gminy. 
Przewodniczący Rady Janusz Stawczyk w związku z wyczerpaniem porządku obrad o godz. 
16.20 zamknął XLIX sesję Rady Gminy. 

 
 
 
   Protokolant:                                                                Przewodniczący Rady Gminy 
 
Marta Podgórska                                                                    Janusz Stawczyk 


